
       

 
 
 
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr VI/03 

 

z sesji Rady Miejskiej w Działdowie  

odbytej w dniu 27  marca 2003 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady 

Miejskiej. 

 

        Obrady trwały w godz.  1000 – 1505. 

      
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączoną listą obecności 

uczestniczyło 19 radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza Miasta 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta                         

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu 

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                 - Radny powiatu działdowskiego 

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                    - Radny powiatu działdowskiego 

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA                      - Kierownik MOPS 

Przewodniczący zarządów osiedli  –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta 
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad. 

 
 

Pkt 2 

 
       
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM w imieniu Burmistrza wniosła o 

wyłączenie z punktu 14 jednego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  w 

trybie bezprzetargowym części gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej przy ul. Orłowskiego  w Działdowie 

– z uwagi na wycofanie wniosku o nabycie gruntu.   

 
        Rada jednomyślnie, tj. 18 głosami „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie powyższej 

zmiany,  po czym przystąpiła do realizacji porządku dziennego w następującym brzmieniu : 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

8. Zapytania. 

 
9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie 

za rok 2002.   
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10. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla potrzeb opracowania miesięcznych 

stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników zatrudnionych w Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Działdowie.  

 
11. Rozpatrzenie skarg na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Działdowie, złożonych przez :  

1) Panią Małgorzatę Walencik 

2) Panią Teresę Gradowską 

3) Pana Andrzeja Rojewskiego.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej 

w Działdowie przy ul. Świerkowej.  

 
13. Podjęcie 4 uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

części gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległych położonych przy ul. Modrzewiowej w Działdowie. 

 
14. Podjęcie 6 uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

części gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległych położonych przy ul. Orłowskiego i Leśnej w Działdowie. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2003 rok.  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy-Miasto Działdowo.  

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Działdowo dodatku 

specjalnego.  

 
18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości diet dla radnych Rady 

Miejskiej w Działdowie i członków komisji spoza Rady oraz wysokości diet 

nieetatowych członków Zarządu Miasta Działdowo, nie będących radnymi. 

 
19. Wolne wnioski i informacje. 
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Ad pkt 3 

 

        18 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

 

Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że w 

okresie między sesjami :   

- zwołała dwa posiedzenia Komisji Statutowej, które zaowocowały opracowaniem projektu 

Statutu Gminy-Miasto Działdowo, 

 
- zapoznała się z zasadami realizacji usług medycznych w zakresie świadczenia usług 

opiekuńczo-pielęgnacyjnych przez pielęgniarki w domu chorego. A po zasięgnięciu 

opinii  od osób realizujących częściowo to zadanie – wystąpiła z pismem do dyrektora 

kasy chorych o rozszerzenie kontraktu,  dla niepublicznego zakładu opiekuńczego, przy 

Działdowskim Centrum „CARITAS” oraz o wyłączenie z naszego terenu kontraktu z 

Zakładem Opiekuńczo-Pielęgnacyjnym „Niebieski Parasol”, mającym siedzibę w 

Olsztynie.  Zakład ten nie posiada bowiem na naszym terenie bazy lokalowej – w 

związku z czym,  nie jest w stanie świadczyć nam  tych usług na odpowiednim poziomie. 

 
- kilku mieszkańców miasta zwróciło się do niej ze swoimi sprawami.  

 

 

Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej działalności  

w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady (stanowi ono załącznik do 

protokołu). 
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Ad pkt 6 

 

        Pan Ryszard DUCHNA  - Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdania  : 

- ze Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast Polskich odbytego w dniach 13-14 lutego br., 

na którym ; dokonano wyboru władz Związku oraz przyjęto założenia do programu 

działania ZMP na lata 2003-2006. 

oraz 

- z odbytego w dniu 29 marca  Zgromadzenia Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich, na 

którym : 

1) przyjęto  sprawozdanie  z  działalności  Zarządu  Związku   za  okres luty-marzec br., 

2) podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia gminy Wielbarg w poczet członków Związku, 

3) uchwalono budżet Związku na rok 2003,  

4) podjęto uchwałę w sprawie wysokości składek członkowskich na rok 2003, 

5) przyjęto informację o stanie prac nad projektem statutu Związku.   

 

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym : 

 
Pan Krzysztof TABACZKA – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w 

dniu 26 lutego Komisja  spotkała się na terenie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji , gdzie 

po przeanalizowaniu - pozytywnie oceniła pracę MOSiR-u w roku 2002 oraz wyraziła 

pozytywną opinię co do planów działania  Ośrodka na rok bieżący.  

 

Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, że 

na posiedzeniu w dniu 25 marca Komisja : 

1) przeanalizowała wydatki budżetu miasta oraz źródła finansowania projektów, 

realizowanych przez Ekologiczny Związek Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 

2) zapoznała się z  informacją Burmistrza Miasta dotyczącą sprzedaży nieruchomości 

oraz lokali mieszkalnych w latach 2002 i 2003, 

3) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie sprzedaży 

starej części zamku, przy zastosowaniu bonifikaty w wysokości 70%  jego wartości, 
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4) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w 

budżecie miasta na rok 2003. 

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

składając sprawozdanie z posiedzenia odbytego w dniu 24 lutego br.,  przekazał że Komisja : 

 
- po dokonaniu oceny realizacji programu – „Wychowanie Komunikacyjne w Szkołach” oraz 

po  wysłuchaniu informacji na temat bezpieczeństwa dzieci w drodze do i ze szkoły  - wniosła 

o wystąpienie z prośbą do Komendy Powiatowej Policji, o objęcie placówek oświatowych 

większą uwagą w czasie patroli oraz o egzekwowanie zasad ruchu drogowego w obrębie tych 

placówek. Ponadto Komisja wniosła o : 

 1)   zamontowanie progów zwalniających przy każdej szkole miejskiej, 

 2)   przebudowę wejścia do budynku Gimnazjum Nr 1 – zgodnie z wnioskiem dyrektora, 

 3)   wykonanie oświetlenia boiska Gimnazjum Nr 1, 

 4) wykonanie oświetlenia chodnika położonego wzdłuż boiska Gimnazjum Nr 2 – 

proponując, aby wnioski te zostały zrealizowane w trakcie roku budżetowego z 

ponadplanowych dochodów, lub by zostały one przyjęte do realizacji w przyszłorocznym 

budżecie miasta. 

 
- zapoznała się z informacją dotyczącą wypoczynku dzieci i młodzieży podczas ferii 

zimowych. 

 

Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Polityki Przestrzennej, Rozwoju 

Gospodarczego, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska przekazał, że w okresie 

międzysesyjnym Komisja spotkała się dwukrotnie : 

 
- na posiedzeniu w dniu 12 lutego:  

1) w związku z rezygnacją dotychczasowego Przewodniczącego pana Bery  - dokonała 

wyboru nowego przewodniczącego, 

2) opracowała i przyjęła plan pracy na I półrocze br. (kserokopia w załączeniu), 

3) Komisja nie zaopiniowała skierowanych do niej przez Przewodniczącą Rady 

Miejskiej wniosków w sprawie zmian organizacji ruchu w mieście, zgłoszonych na 

sesji w dniu 6 lutego br. z uwagi na to, że tematyka ta nie obejmuje spraw z zakresu 

działania Komisji,  
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- na posiedzeniu w dniu 27 lutego br.  zgodnie z upoważnieniem wydanym  przez Radę 

Miejską na sesji w dniu 6 lutego Komisja przeanalizowała wnioski zgłoszone przez 

Stowarzyszenie Kupców Działdowskich „CENTRUM”, dotyczące planowanej budowy 

supermarketu w naszym mieście. Komisja pozytywnie zaopiniowała starania 

Stowarzyszenia, przedstawione w piśmie skierowanym do Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z dnia 27 lutego br. – zmierzające do ochrony lokalnego 

rynku. Ponadto Komisja wyraziła wolę współpracy ze Stowarzyszeniem w zakresie 

polityki rozwoju handlu w mieście.  Nadto pan Stolarski przekazał, że w spotkaniu tym 

uczestniczył Burmistrz Miasta, który zaproponował kupcom działdowskim dzierżawę 

nowych miejsc do prowadzenia działalności handlowej. 

               Poza tym Komisja pozytywnie zaopiniowała Program Ochrony Środowiska 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2003-2010. 

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia  przekazała, że na posiedzeniu w dniu 5 marca br. Komisja: 

- pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie za rok 2002,  

- po rozpatrzeniu skarg na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, złożonych 

przez p. Małgorzatę Walencik, p. Andrzeja Rojewskiego i p. Teresę Gradowską – 

Komisja uznała, że zarzuty w nich przedstawione są kompletnie bezzasadne, 

- pozytywnie zaopiniowała Program Wielkiego Festynu z okazji Dnia Dziecka.  

 

 
Ad pkt 8 

 

        Z a p y t a n i a : 

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI – przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał Zastępcę 

Burmistrza - do kogo należy sprzątanie chodnika w ulicy Księżodworskiej – informując, że 

otrzymał odpowiedź w tej sprawie od dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, z której wynika, 

iż sprzątanie chodników należy do właścicieli posesji w przypadku, gdy chodnik 

bezpośrednio łączy się z posesją. Natomiast  w ulicy Księżodworskiej między posesjami, a 

chodnikiem jest przeszło dwumetrowy pas zieleni – stwierdził pan Kaszubski – i zwrócił się 
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do Zastępcy Burmistrza o wyjaśnienie – kto i kiedy będzie sprzątał ten chodnik ? przekazując, 

że mieszkańcy czekają na konkretną odpowiedź w tej sprawie.  

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK  - Zastępca Burmistrza tłumaczył, że zarządcą i właścicielem tej 

drogi jest powiat i to on organizuje tam sprzątanie. Miasto natomiast  odpowiada za porządek 

na drogach miejskich.   

 
a 

 
Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Burmistrza Błażejczyka o udzielenie radnemu panu 

Kaszubskiemu pisemnej odpowiedzi w tej sprawie.  

 
Radny pan Józef SPYCHALSKI – w imieniu mieszkańców zwrócił się z pytaniami 

dotyczącymi  nowoutworzonego  obiektu Centrum Kształcenia Ustawicznego przy ul. Polnej, 

i tak : 

- w jakiej formie Działdowska Agencja Rozwoju  użytkuje ten obiekt ?   

- obiekt ten był remontowany pod pewnym tytułem i czy tytuł ten będzie zrealizowany ? 

- jaka jest przyszłość tego obiektu – czy będzie tam wyższa uczelnia, czy będzie tam 

szkoła, czy będzie prowadzone  kształcenie osób dorosłych ? 

        Ponieważ jest to dość szerokie zagadnienie – mówił pan Spychalski – byłoby dobrze 

gdyby temat ten przedstawiono na posiedzeniu Komisji,  aby radni pozyskali informacje w tej 

sprawie i mogli odpowiadać mieszkańcom na zadawane im  pytania.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiedział, że obiekt, w którym mieści się 

CKU  jest własnością miasta, a Działdowska Agencja Rozwoju otrzymała go w 

dziesięcioletnią dzierżawę . Jeżeli natomiast  chodzi o pozostałe sprawy, to zostaną one 

przedstawione na posiedzeniu Komisji. Komisja winna więc w wybranym przez siebie 

terminie zaproponować spotkanie z Zarządem Działdowskiej Agencji Rozwoju. Poza tym 

poinformował, że jest możliwość wyjazdu do innego miasta w celu zobaczenia jak tam działa 

podobna instytucja.     

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – mówiąc, że  w marcu tego roku skończyła się trzyletnia 

umowa na prowadzenie targowiska miejskiego, a nie został jeszcze ogłoszony kolejny 

przetarg   - zapytał  - na jakiej  podstawie  obecnie prowadzone jest  targowisko i co się dalej 

przewiduje  w tej sytuacji ? 
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A ponadto o ile mi wiadomo – mówił dalej pan Karpiński -  to przy rozpisywaniu 

poprzedniego  przetargu  były postawione warunki, na podstawie których został wygrany  

przetarg. Jednym z nich było położenie nowej nawierzchni placu targowego i chociaż umowa 

już wygasła, to nie zostało to zrealizowane.  

 
Pani Daniela PEĆ – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 3  zwróciła się o poprawę 

nawierzchni nieutwardzonej ulicy Tuwima.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiadając na zapytania radnego pana 

Karpińskiego przekazał, że umowa dzierżawy targowiska obowiązuje do dnia 31 marca br. 

Mamy zamiar – mówił dalej Burmistrz – zgodnie z planem zagospodarowania przenieść 

targowisko w miejsce, które jest w tym planie wyznaczone, tj. na teren przy ul. Hallera 

naprzeciwko hotelu Waria.  

Wpłynął wniosek obecnego dzierżawcy o przedłużenie umowy i planujemy mu ją przedłużyć 

do końca września, a w tym czasie  przygotować przetarg na prowadzenie targowiska i 

poszukanie inwestora, chętnego do realizacji nowego targowiska. Zostanie więc ogłoszony 

przetarg na jedno i drugie.  

Dalsze funkcjonowanie bazaru w tym miejscu nie powinno  mieć miejsca, jest  to bowiem  

jedyny parking w naszym mieście, blisko głównej ulicy wojewódzkiej. A starania o 

przeniesienie bazaru trwały od dłuższego czasu. W starym planie nie było jednak  miejsca na 

to –  teraz jest taka możliwość i  należy przystąpić do realizacji.  

        Jeżeli natomiast chodzi o warunki poprzedniego przetargu, to nie było w nich mowy o 

położeniu nowej nawierzchni placu  – warunkami było wykonanie odwodnienia, co zostało 

zrealizowane oraz reklama, a w  ramach  reklamy  użycie  nagłośnień i podawanie 

komunikatów – jednak to nie zostało zrealizowane, ponieważ  nie było chętnych do 

korzystania z tego typu usług. 

 
a 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza odnosząc się do zapytania pani Peć 

przekazał, że od dziś  na nieutwardzonych ulicach będzie chodziła równiarka.  

Po czym odpowiadał na zapytania zgłoszone na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

dotyczące udziałów w budowie składowiska odpadów w Zakrzewie oraz w sprawie 

selektywnej zbiórki odpadów.  
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Ad pkt 9 

 

        Pani Małgorzata SZYMAŃSKA – Kierownik MOPS przedłożyła – jednocześnie 

omawiając „Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Działdowie za rok 2002” (stanowi ono załącznik do protokołu). 

 
w dyskusji 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK -   rozpoczął od tego, że ze sprawozdania wynika, iż 

Ośrodek miał do dyspozycji  dużą kwotę, bo ok. 3.000.000 zł.  I w związku z tym zapytał – 

czy  na pewno  pomoc udzielana jest osobom najbardziej potrzebującym, czy podlega to 

weryfikacji, bo jak przypomniał pani  kierownik zasygnalizowała, że z powodu zbyt małej 

ilości pracowników socjalnych, mogą zdarzyć się sytuacje nieprawidłowego realizowania 

zadań.  

Po czym zapytał – jaka kwota w ciągu roku przeznaczana jest na talony żywnościowe? oraz 

czy  została już wyremontowana nowa siedziba MOPS ? 

 
a 
 
Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – zapytał  czy Ośrodek  ma kontrolę nad tym na co ludzie 

zamieniają talony żywnościowe, czy  mogą one być zamieniane np. na alkohol ? 

 
Pani SZYMAŃSKA – odpowiadając na  pytania wyjaśniła, że :  

- nie mówiła, iż zadania mogą być realizowane nieprawidłowo - zapewniając, że wykonują 

je prawidłowo, lecz chodziło jej jedynie o to, że u nas ilość pracowników socjalnych jest 

zbyt mała w stosunku do zapisu ustawowego, określającego  na ilu mieszkańców gminy 

winien przypadać jeden pracownik, 

- jeżeli chodzi o talony żywnościowe, to stanowią one ok. 3% wypłacanych zasiłków 

celowych. Są one przyznawane na miesiąc, głównie wtedy gdy uznają, że rodzina, 

ubiegająca się o pomoc mogłaby przeznaczyć pieniądze na różne inne cele, a nie np. na 

żywość dla dzieci. A realizacja ich odbywa się w sklepie państwa Nowakowskich i w 

sklepach ABC . Jeżeli chodzi o to na co można je zamieniać, to jest to ustalane z góry. W 

sklepie państwa Nowakowskich ludzie nie mogą za nie otrzymać żadnych używek, nawet 

kawy i papierosów – myślę również powiedziała pani Szymańska, że także w sklepach 

ABC zasady te są przestrzegane.    
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- przygotowują się w tej chwili do zmiany siedziby. Remont parteru budynku został już 

wykonany, natomiast przetarg na remont piętra zostanie ogłoszony już po przeniesieniu 

Ośrodka do nowego obiektu.  Mam nadzieję powiedziała pani Szymańska, że nie zakłóci  

to prawidłowego funkcjonowania Ośrodka , ponieważ przyjęte rozwiązania pozwalają  na 

połączenie jednego z drugim. 

 

 Nie było więcej pytań i Przewodnicząca Rady przypomniała, że Komisja Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia pozytywie zaopiniowała to sprawozdanie – po czym poddała 

je pod głosowanie.  

 

A Rada 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie przyjęła Sprawozdanie z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie za rok 2002.  

 

 

 

Ad pkt 10 

 

        Pani Małgorzata SZYMAŃSKA  – Kierownik MOPS w Działdowie przedłożyła 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wartości najniższego   wynagrodzenia zasadniczego oraz 

wartości jednego punktu dla potrzeb opracowania miesięcznych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego dla pracowników zatrudnionych w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Działdowie  wraz z propozycjami ustalenia najniższego wynagrodzenia w wysokości 600 zł i  

wartości jednego punktu w kwocie 4 zł  - przy czym pani Szymańska przekazała, że wielkości  

obowiązujące  od roku 2000 , to ; 500 zł i 3,60 zł . A propozycję zwiększenia tych kwot  

uzasadniała tym, że dotychczasowe stawki nie pozwoliłyby na dokonanie jakichkolwiek 

ruchów związanych z ewentualnymi podwyżkami. Jednocześnie zapewniła, iż  proponowane  

zwiększenie nie będzie miało wpływu na wzrost wydatków z tego tytułu – mają bowiem swój 

budżet, w którym muszą się zmieścić. 

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – zapytał, czy zwiększenie  stawek nie spowoduje 

automatycznej podwyżki  u  jakiegoś pracownika ?  

 

a 
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Pani SZYMAŃSKA – wyjaśniła, że kwoty tak zostały przygotowane aby nie pociągało to za 

sobą skutków finansowych i tak też będzie tym regulować.   

 

        Po czym podjętą 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/47/03 

 
Rada ustaliła wartość najniższego wynagrodzenia zasadniczego w kwocie 600 zł oraz wartość 

jednego punktu w wysokości 4 zł dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników zatrudnionych w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Działdowie.  

 

 

Ad pkt 11 

 

        W punkcie tym  Rada rozpatrywała trzy skargi na działalność Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, złożone przez  panią Małgorzatę Walencik, panią Teresę Gradowską i 

pana Andrzeja Rojewskiego (skargi te stanowią załączniki do protokołu). A po wysłuchaniu 

wyjaśnień złożonych przez Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – panią 

Małgorzatę Szymańską (wyjaśnienia te stanowią załączniki do protokołu) oraz po 

zapoznaniu się z opinią Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia, która uznała zarzuty 

przedstawione w skargach za bezzasadne (opinie Komisji w załączeniu) . 

 

        Rada  w przeprowadzonych głosowaniach: 

 
1) 7 głosami „za”, przy 8 „wstrzymujących się” uznała skargę pani Małgorzaty Walencik 

za bezzasadną, 

2) 8 głosami „za”, przy 7 głosach „wstrzymujących się” uznała skargę pani Teresy 

Gradowskiej za bezzasadną, 

3)  10 głosami „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących się” uznała skargę pana Andrzeja 

Rojewskiego za bezzasadną. 
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a we wcześniejszej dyskusji w tym punkcie : 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI -  miał  wątpliwości – czy tego typu sprawy,      

chociażby ze względu na obowiązującą ustawę o ochronie danych osobowych  Rada 

winna rozpatrywać na swoich plenarnych posiedzeniach – i w związku z tym  zwrócił się 

z wnioskiem do Przewodniczącej Rady aby rozważyła  i skonsultowała z radcą prawnym 

– czy koniecznym i zasadnym jest  rozpatrywanie takich spraw, na tak szerokim forum.   

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej zapewniła, że  

rozpatrzy ten wniosek i skonsultuje go  z radcą prawnym. Uważam – mówiła 

Przewodnicząca, że jeśli znajdziemy rozwiązanie, pozwalające na załatwianie skarg w 

mniejszym gronie, a Państwo wyrazicie na to zgodę,  to  będziemy tak to robić, a Radę  

jedynie  informować o sposobie załatwienia danej skargi.    

 

 

Ad pkt 12 

 

        Podjętą 19 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą Nr VI/48/03 

 
Rada zdecydowała o sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej w Działdowie 

przy ul. Świerkowej. 

 

 

Ad pkt 13 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła cztery projekty 

uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym części gruntu 

niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych 

położonych przy ul. Modrzewiowej 11, 13, 15 i 17 w Działdowie  na rzecz państwa ; 

Borawskich, Patakiewiczów, Bagińskich i Gerków.  

 

w dyskusji : 
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Radny pan Wiesław NOWICKI – poprosił o podanie powierzchni działek, które należą do 

wnioskodawców.   

 
Radny pan Jerzy BRZOZOWSKI – zapytał o przeznaczenie działki 3879. 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się o potwierdzenie, że grunt, o wykup którego 

zwrócili się państwo Borawscy nie jest przejściem, którym ludzie chodzą na skróty z osiedla 

Nidzicka na osiedle Leśna. Nadto zapytał o cenę 1 m gruntu.  

 
a 

 
Pani SKRZYPEK – wyjaśniła, że : 

- powierzchnie działek wnioskodawców wynoszą od 7 do 8 arów, 

- działka nr 3879 w planie zagospodarowania przeznaczona jest jako teren zieleni 

urządzonej, 

- cena 1 m wszystkich działek, to 28,03 zł, 

- teren o który zwrócili się państwo Borawscy nie obejmuje  przejścia, przejście to znajduje 

się obok.  

 
Pan Jerzy BRZOZOWSKI – powiedział, że w poprzedniej kadencji sprawa sprzedaży tych 

działek stawała trzykrotnie i zawsze decyzje były negatywne. W związku z czym zapytał – 

jakie okoliczności zaistniały, że temat ten wraca ponownie ? Jeżeli mamy być konsekwentni – 

mówił pan Brzozowski, to bądźmy konsekwentni do końca. Znajdująca się obok działka nr 

3879 przeznaczona jako teren zielony – niech więc on będzie przestrzennym terenem 

zielonym . Natomiast jeśli są to działki 7, 8 arowe, to uważam, że są one pełno wymiarowe i 

nie kolidują z zagospodarowanymi obecnie posesjami. 

 
a 

 
Pani SKRZYPEK -  przekazała, że wcześniejsze wnioski,  załatwiane negatywnie, dotyczyły 

sprzedaży tych gruntów z tego tytułu, że wnioskodawcy są  ich dzierżawcami.   

Jednak podczas ogłoszenia o przystąpieniu do opracowania nowego planu zagospodarowania 

przestrzennego – właściciele  działek  przy ul. Modrzewiowej zwrócili się o zmianę 

przeznaczenia tego gruntu. Wniosek ich został uwzględniony w nowym planie i stąd wnioski 

o nabycie gruntu.  
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Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że w 

poprzedniej kadencji, jako członek Zarządu Miasta również uczestniczyła w rozpatrywaniu 

podań o sprzedaż tych gruntów. Jednak wtedy zwracali się oni o sprzedaż działek, jako 

nieużytków za  tzw. przysłowiową cenę. Zarząd wówczas nie wyraził zgody na sprzedaż, ze 

względu na brak planu zagospodarowania , a ponadto nie uznał tego gruntu za nieużytki, lecz 

za teren pełnowartościowy. W tej chwili – kontynuowała Przewodnicząca – proponuje się 

sprzedaż za cenę działek budowlanych i myślę, że nie ma znaczenia, że kupi to pan Borawski, 

pan Patakiewicz, czy inny mieszkaniec naszego miasta.  

 

Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI – zapytał do kiedy wnioskodawcy mają umowy 

dzierżawy na  ten grunt.  

 
Pani SKRZYPEK – wyjaśniła, że dzierżawią oni te grunty już od kilku lat. Umowy mają 

zawierane w różnym czasie, na okres trzech lat, i w tej chwili na pewno są one aktualne.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta dodał, że zgodnie z planem zagospodarowania 

grunt ten nie może być wykorzystany w żaden inny sposób – albo więc będzie on wiecznie 

dzierżawiony albo zostanie zbyty. Bez dojazdu  nie można bowiem usamodzielnić  działki. 

Przy czym zwrócił uwagę, że cena za 1 metr  tego gruntu nie  jest ceną niską.  

 

Radny pan Wiesław NOWICKI – rozpoczął od tego, że można zgodzić się z wyjaśnieniami 

Burmistrza i pani Skrzypek, bo faktycznie były dzierżawy. 

Natomiast  chciałbym sięgnąć do genezy – otóż w momencie gdy powstawała ulica 

Modrzewiowa, kiedy zostały wydzielone działki – wiadomym było, że właściciele tych 

działek, wymienieni w projektach uchwał – bezprawnie anektowali teren bezpośrednio 

przyległy do ich działek. Postawili na nim  murowane parkany, które wielokrotnie były 

przedmiotem dyskusji w dwóch poprzednich kadencjach. I ci państwo powiedzieli wówczas, 

że prędzej czy później wejdą w posiadanie tych działek.  

I oto dzisiaj mamy finał tego wszystkiego – pokazujący kto w tym sporze toczącym się od 8 

lat jest silniejszy. Jeśli więc chcemy uznać siłę argumentów posiadaczy działek, to uznajmy – 

przegłosujmy to.  Ja osobiście uważa, że ta siła argumentów po ich stronie nie jest 

przekonywująca.  
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Przed chwilą podjęliśmy decyzję o sprzedaży równorzędnej działki w drodze przetargu. Jest 

to identyczna działka. Wiem – mówił dalej pan Nowicki, że na uzupełnienie działek 

sprzedawane są skrawki terenów, które nie mogą być samodzielnymi działkami, które 

bezpośrednio graniczą z posesją i poprawiają warunki. Natomiast tutaj na poprawienie 

warunków zagospodarowania idą działki o tożsamych powierzchniach jak działki 

macierzyste. Czy więc jest to uzupełnienie ? czy z punktu widzenia społecznego jest to 

wskazane i potrzebne ? Ja osobiście uważam, że nie. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zapytał za jaką kwotę w przetargach sprzedawane są 

działki o podobnych powierzchniach ?  

 

Działki w pełni uzbrojone od 19 do 23 zł za 1 m2 – odpowiedziała pani SKRZYPEK.  

 
a dalej 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odnosząc się do głosów dotyczących 

doprowadzenia do sprzedaży w drodze przetargu – powiedział, ze jest to możliwe pod 

pewnymi warunkami. Otóż najpierw należy zmienić plan. A następnie  wyznaczyć dojazd 

oraz uzbroić teren w wodociąg, kanalizacje prąd itd. i wtedy działka jest w pełni uzbrojona – 

można ja sprzedawać, uzyskując za nią cenę z przetargu. Przy czym koszty uzbrojenia ponosi 

gmina.  Nie ma tam bowiem praktycznie żadnego uzbrojenia – mówił Burmistrz, a przez 

działki sąsiednie, należące do wnioskodawców – nie można niczego pociągnąć bez ich zgody.  

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zapytał czy  z działek nr 3878  i nr 3877 nie można 

stworzyć  jednej działki, dla której byłby dojazd do ulicy Świerkowej ?  

 
Pierwszą można powiększać – odpowiedziała pani SKRZYPEK  ale następnych nie, 

ponieważ nie ma dojazdu. Natomiast  otwierając drogę publiczną w terenach zielonych – nie 

moglibyśmy mówić o izolacji tego terenu.   

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy w naszym 

mieście brakuje terenów pod budownictwo jednorodzinne ? czy też możemy powiedzieć, że 

mamy ich dużo i każdy mieszkaniec, który będzie chciał wybudować dom  - znajdzie dla 

siebie miejsce ? 
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a 

 

Pani SKRZYPEK – odpowiedziała, że w obecnym planie zagospodarowania jest bardzo 

dużo terenów pod budownictwo jednorodzinne.  

 
Czyli troska państwa radnych o to, że nie każdy będzie miał możliwość wybudowania domu 

na działce zakupionej od miasta jest  na wyrost – powiedziała Przewodnicząca  - a raczej 

chodzi o to by nie sprzedawać tego gruntu, bo dlaczego ktoś ma mieć dom na 

czternastoarowej działce, skoro inni mają np. na dwu i pół arowej.   

 
        Po przerwie w obradach  

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – przekazał, że jest grupa radnych skłonna głosować za 

podjęciem uchwał ale w przypadku gdy płatność za grunty zostanie uregulowana do końca 

tego roku, a nie jak proponują wnioskodawcy  –  w dziesięciu ratach rocznych.  

 
       A Rada 12 głosami „za”, przy 6 „wstrzymujących się”  opowiedziała się za zbyciem 

gruntów na rzecz wnioskodawców pod warunkiem, że zapłacą za nie do końca bieżącego 

roku.  

 

        Po czym podjętymi 12 głosami „za”, „przeciwko” 1 i przy 6 „wstrzymujących się”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr VI/49/03 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/50/03 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/51/03 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/52/03 

 

Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w trybie bezprzetargowym części gruntów niezbędnych dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych, położonych w 

Działdowie przy ul. Modrzewiowej Nr 11,  Nr 13,  Nr 15  i Nr 17  - zobowiązując Burmistrza 

Miasta do realizacji  - w trakcie sprzedaży - wcześniej przegłosowanego wniosku, 

dotyczącego zbycia gruntów pod warunkiem uiszczenia należności za nie do końca 2003 

roku. 
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Ad pkt 14 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła jednocześnie 

omawiając sześć projektów uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym części gruntów niezbędnych dla poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległych, położonych w Działdowie przy ul. Leśnej 41 i Orłowskiego. 

 
w dyskusji 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI  –  zwrócił uwagę na to, że w projektach uchwał występują 

inne numery działek niż we wnioskach o wykup.   

 
a 

 
Radny pan Jerzy BRZOZOWSKI – odnosząc się do omawianej przez panią Skrzypek  

sprawy przebudowy linii energetycznej, znajdującej się na gruncie proponowanym do 

sprzedaży – zapytał czy jeśli Rada wyrazi zgodę na sprzedaż tych działek , to  w przyszłości 

miasto nie będzie zobowiązane do przebudowy linii? A jeśli koszty tej przebudowy miałyby 

obciążać budżet miasta, to uznał, że należy bardzo głęboko zastanowić się nad sprzedażą.  

Nadto biorąc pod uwagę wykonanie dochodów i wydatków budżetu miasta oraz  duże 

powierzchnie działek, przeznaczonych na powiększenie macierzystych działek – proponował 

zastanowienie się nad ewentualnym zbyciem  ich w drodze przetargu.  

 

Pani SKRZYPEK  - wyjaśniła, że z chwilą gdy wpływały wnioski o wykup nie było jeszcze 

podziału działek i stąd wnioskodawcy operują numerami swoich działek, bądź starymi 

numerami. A dalej przekazała, że  zgodnie z ustawą – prawo energetyczne kolizja 

występująca na działce właściciela usuwana jest na koszt właściciela, czyli z chwilą gdy 

działki te zostaną zbyte, gmina nie będzie miała obowiązku przebudowy linii. 

Jeżeli natomiast chodzi o sprzedaż  w drodze przetargu, to w tym przypadku absolutnie nie 

wchodzi to w grę.  Nie są to bowiem działki samodzielne, gdyż nie mają  dostępu do drogi 

publicznej. Nie ma do nich również  innej możliwości dojazdu, jak tylko przez działki 

wnioskodawców, a ci na pewno nie wyraziliby zgody na ustanowienie służebności.   
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Nadto pani Skrzypek zwróciła uwagę na to, że powiększenie istniejących działek ma na celu 

stworzenie możliwości rozbudowy i rozwoju prowadzonej tam działalności gospodarczej. 

 

        A Rada podjętymi 17 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
1. U c h w a ł ą   Nr VI/53/03 

2. U c h w a ł ą   Nr VI/54/03 

3. U c h w a ł ą   Nr VI/55/03 

4. U c h w a ł ą   Nr VI/56/03 

5. U c h w a ł a   Nr VI/57/03 

6. U c h w a ł ą   Nr VI/58/03 

 

        wyraziła zgodę na sprzedaż w trybie bezprzetargowym części gruntów niezbędnych dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych położonych w 

Działdowie przy ul. : 

1. Leśnej 41 na rzecz państwa Boruszewskich, 

2. Orłowskiego na rzecz państwa Świderskich 

3. Orłowskiego na rzecz państwa Nadarzyńskich 

4. Orłowskiego na rzecz pana Jankowskiego 

5. Orłowskiego na rzecz pana Wiśniewskiego 

6. Orłowskiego na rzecz pana Kempki  

  

 

Ad pkt 15 

 

        Podjętą 15 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/59/03 

 
Rada dokonała zmian w budżecie miasta na 2003 rok.   
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Ad pkt 16 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy-Miasto Działdowo : 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji 

Statutowej złożyła sprawozdanie  z prac Komisji przekazując, że : 

        W związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym i w jej konsekwencji 

koniecznością nowelizacji Statutu Gminy-Miasto Działdowo.  Rada Miejska w Działdowie 

postanowiła odstąpić od wprowadzania kolejnych zmian, a przystąpić do opracowania 

projektu nowego statutu, dostosowującego jego regulacje do zgodności z aktualnie 

obowiązującymi przepisami prawa.  

Zadanie to Rada powierzyła doraźnej komisji, zwanej komisją statutową , w skład której 

weszli ; Przewodnicząca i Wiceprzewodniczący Rady oraz Przewodniczący Komisji stałych. 

Projekt przedłożonego Państwu na dzisiejszą sesję projektu statutu  został opracowany 

podczas czterech posiedzeń Komisji. 

Największe wsparcie merytoryczne Komisja otrzymała od Sekretarza  Miasta pan Tadeusza 

MARCHLEWICZA, którego ogrom pracy pozwolił nam na przedłożenie Państwu projektu 

aktu, zawierającego regulacje zasadnicze, jakie Statut winien zawierać. Konsultacja prawna z 

panem Eugeniuszem Segietem mam nadzieję, że pozwoliła na uniknięcie błędów, które 

mogłyby przyczynić się do negatywnego rozstrzygnięcia nadzorczego wojewody. Po czym 

Przewodnicząca podziękowała tym oraz innym osobom współpracującym z Komisją.  

        Komisja Statutowa ustaliła – kontynuowała Przewodnicząca, że nowy Statut Gminy-

Miasto Działdowo będzie aktem ujednoliconym, do którego załączniki będą stanowiły jedynie 

postanowienia w sprawie granic miasta, herbu, flagi, hejnału , pieczęci urzędowej oraz wykaz 

jednostek organizacyjnych. 

Symbole i wizerunki gminy zostały ustanowione w roku 1996 i Komisja postanowiła w nie  

nie ingerować  -  przyjmując je jako dalej obowiązujące – ma to odzwierciedlenie w § 18 

projektu Statutu. 

        § 20 wskazuje, że inicjatorem zniesienia jednostki pomocniczej mogą być jedynie 

organy gminy, ale po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami.  

Rada Miejska na sesji w dniu 6 lutego br. podjęła uchwałę w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami dotyczących utworzenia, połączenia, podziału 

lub zniesienia jednostki pomocniczej.  Według nich zniesienie może nastąpić jedynie z 

ważnych przyczyn,  a w szczególności w przypadku nie wykonywania podstawowych zadań 
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statutowych lub powtarzających się naruszeń prawa przez jej organy statutowe. Komisja 

zadbała w wyżej cytowanym paragrafie o spójność zapisu z wcześniej podjętą uchwałą. 

        § 21 w związku z § 143 ustanawia, poczynając od dnia 1.01.2004r. dysponowanie przez 

jednostki pomocnicze środkami finansowymi, a tym samym do prowadzenia gospodarki 

finansowej w ramach budżetu gminy. Wymagać to będzie określenia szczegółowych regulacji 

w tym zakresie w statutach jednostek pomocniczych. 

        W § 27 ust. 1  i 2 projektu statutu zmienia się ilość komisji stałych Rady z 6 do 5 – 

zapewniając właściwe ich składy liczbowe na skutek zmiany ustawowego składu Rady z 28 

na 21 radnych. Zapis ten zmienia także nazwy komisji stałych. Rada powołując nowe składy 

osobowe komisji winna jednocześnie określić ich przedmiot działania. 

W początkowej fazie Komisja rozważała 2 warianty dotyczące liczby komisji stałych. 

Wariant I zakładał aby dotychczasowe sześć komisji zastąpić pięcioma. Wariant II – 

przewidywał powołanie 4 komisji. 

Jednakże różnorodność spraw rozpatrywanych przez Komisję Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia przekonała członków komisji do pozostawienia tej komisji – nie zaś jak 

rozpatrywano w II wariancie – połączenia jej z Komisją Oświaty. 

Sprawy społeczne, obywatelskie, służby zdrowia zdecydowano poszerzyć o porządek 

publiczny. Z propozycji tej wynika, iż Komisja ta przyjmuje bardzo szeroki wachlarz zadań i 

kompetencji.  

        W § 27 ust. 3 w związku z art. 143 wprowadza się poczynając od 1.01.2004 możliwość 

członkostwa w  trzech komisjach stałych. Termin obowiązywania tego przepisu ma być 

tożsamy z terminem wprowadzenia w życie diet w formie ryczałtów. 

        W § 90 ust. 1 wprowadza się minimalny, a zarazem maksymalny skład liczbowy Komisji 

Rewizyjnej, unikając w ten sposób jej nadmiernej liczebności, co znajduje odzwierciedlenie w 

obecnym składzie osobowym tej komisji – 13 radnych. Pomimo proponowanego ograniczenia 

składu liczbowego Komisji Rewizyjnej, zapewnia on reprezentację w jej składzie wszystkich 

klubów radnych. 

        W § 90 ust. 2 proponuje się, aby wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

dokonywała Rada – pozostawiono jednak bez zmian dotychczasowe regulacje, że 

przewodniczących pozostałych komisji stałych wybierają spośród siebie członkowie komisji.  

        Przedłożony Państwu projekt Statutu Gminy-Miasto Działdowo stanowi uchwałę, a nie 

jak dotychczas – załącznik do uchwały.    
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Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta zwrócił uwagę na nowe rozwiązanie 

dotyczące dysponowania środkami finansowymi przez jednostki pomocnicze.  

Nadto przybliżył rozdział X  projektu -  Pracownicy samorządowi. 

 
W dyskusji :  

 
Radny pan Wiesław NOWICKI -  nawiązując do Rozdziału VIII – Tryb pracy Burmistrza 

stwierdził, że ustawa samorządowa dopuszcza u nas dwa stanowiska wice burmistrzów. 

Zwracając uwagę na to, że ewentualny zamiar powołania drugiego zastępcy pociągnie za sobą 

potrzebę zmiany statutu.   

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – wyjaśniła, że Komisja uznała, że nie będzie powielać  w 

Statucie zapisów ustawowych. 

 
a 

 
Pan MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta przekazał, że zgodnie z aktualnym stanem 

prawnym uregulowania dotyczące zastępców należą  do wyłącznej  kompetencji Burmistrza. 

To on,  w drodze zarządzenia określa ich ilość oraz zakres  obowiązków. Nie ma więc 

żadnych powodów aby tę kwestię regulować w Statucie. 

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – odnosząc się do Rozdziału VI – Zasady i tryb działania 

Komisji Rewizyjnej – przypomniał, że Przewodnicząca referując projekt wspomniała, że jest 

w nim zagwarantowany udział wszystkich klubów w tej Komisji – pytając – w którym § ? 

 
a 

 
SEKRETARZ MIASTA  -  wyjaśnił, że nie było potrzeby ujmowania takiego zapisu w 

Statucie, ponieważ jest to gwarancja ustawowa.  

 
Pan KARPIŃSKI – kontynuując wypowiedź odniósł się do zapisu, że w skład Komisji 

Rewizyjnej wchodzi od 4 do 6 członków  - pytając kto i kiedy będzie decydował o konkretnej  

ilości ? 

A dalej zwracał uwagę na potrzebę stworzenia  mechanizmu uniemożliwiającego takie 

sytuacje, że w tej specyficznej Komisji, powołanej głównie do kontroli  - większość stanowić 

będą radni z koalicji rządzącej. 
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Pan MARCHLEWICZ – wyjaśnił, że o ilości członków tej Komisji decydować będzie 

wyłącznie Rada. 

Natomiast może wystąpić groźba  co do reprezentacji ilościowej poszczególnych klubów w 

tej Komisji. Nie znajduję jednak takich zapisów, które by przewidziały wszystkie przypadki 

mogące się zdarzyć. Od czego jednak są kuluary, negocjacje i szereg innych mechanizmów 

demokratycznych, które powinny to zagwarantować, oczywiście o ile ugrupowania będą 

chciały dojść do porozumienia. 

 
a 

 
Pani BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała, że myśli, iż Rada 

postanowi w ten sposób, że wszystkie ugrupowania, wszystkie kluby jak również radni nie 

zrzeszeni  będą mieć swoich przedstawicieli w tej Komisji. Uważam więc – powiedziała 

Przewodnicząca,  że nie ma powodów do obaw, bo przed podjęciem decyzji w tej sprawie 

będziemy rozmawiać.  

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK  - cytując ust. 1 § 78 „przedmiot działania poszczególnych 

komisji stałych i zakres zadań komisji doraźnej określa Rada w odrębnych uchwałach” – 

zapytał Przewodniczącą Rady -  czy są już przygotowane projekty uchwał , określające 

zadania poszczególnych komisji ? 

 
PRZEWODNICZĄCA  - wyjaśniła, że zostanie to przygotowane po przyjęciu Statutu. 

a 

Pan Marian ODACHOWSKI – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej dopowiedział, że 

generalnie zakres zadań komisji nie zmieni się, a proponowane ich nazwy oddają to, czym 

komisje będą się zajmowały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  pan Michał STRUZIK – zapytał czy w przypadkach  

powoływania zastępcy, zastępców lub Sekretarza i Skarbnika – Burmistrz musi wystąpić do 

Rady o opinię ? 

 
 
 
Pan Eugeniusz SEGIET – Radca Prawny Urzędu odpowiedział, że § 18 ust. 2 pkt 3 ustawy 

o samorządzie gminnym stanowi, że „do wyłącznej właściwości rady gminy  należy 

powoływanie i odwoływanie skarbnika gminy i sekretarza gminy na wniosek wójta” . 
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Natomiast w przepisie tym nie ma mowy na temat zasięgania opinii – jest to po prostu 

wniosek Kierownika Urzędu – Burmistrza.  

 
a 

 
Pan MARCHLEWICZ – powtórzył, że zgodnie z ustawą  samorządową burmistrz w drodze 

zarządzenia, powołuje oraz odwołuje swojego zastępcę lub zastępców i określa ich liczbę.  

 
 

        Po czym Rada podjętą 17 głosami „za”, tj. jednogłośnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/60/03 

 
uchwaliła Statut Gminy-Miasto Działdowo.  

 

 

Ad pkt 17 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej przedkładając projekt 

uchwały w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Działdowo dodatku specjalnego 

przekazała, że obowiązek przyznania takiego dodatku wynika z rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 11 lutego 2003r. w sprawie zasad wynagradzania i wymagań 

kwalifikacyjnych pracowników samorządowych, zatrudnionych w urzędach gmin, 

starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich.  Jest on przyznawany bezterminowo, 

a przysługuje w kwocie wynoszącej co najmniej 20% i nie przekraczającej 40%  łącznie 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego.  

Przy czym Przewodnicząca poinformowała, że Burmistrz otrzymuje wynagrodzenie w 

wielkości przyznanej mu w momencie powołania na to stanowisko, czyli prawie cztery lata 

temu.  A  biorąc pod uwagę sytuację finansową naszego miasta oraz prośbę Burmistrza, który 

powiedział, że jeśli trzeba przyznać  mu ten dodatek, to niech on będzie w wielkości 

minimalnej – Przewodnicząca wniosła o przyznanie Burmistrzowi  dodatku specjalnego w 

wielkości 20%. 

 

 

        Nie było innych  wniosków w tej sprawie. 
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        I Rada podjętą jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   VI/61/03 

 
przyznała panu Ryszardowi Duchnie – Burmistrzowi Miasta Działdowo dodatek specjalny w 

kwocie wynoszącej 20% łącznie jego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego.  

 

 
Ad pkt 18 

 

        Podjętą  bez uwag 13 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VI/62/03 

 
Rada zmieniła uchwałę w sprawie wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Działdowie i 

członków komisji spoza Rady oraz wysokości diet nieetatowych członków Zarządu Miasta 

Działdowo, nie będących radnymi  - wyłączając z niej nieaktualne już  zapisy dotyczące diet 

dla członków komisji spoza Rady oraz nieetatowych członków Zarządu Miasta, i określając w 

niej stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego nie będącego  własnością 

Gminy-Miasto Działdowo użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miejskiej w 

Działdowie. 

 

 
Ad pkt 19 

 

        W punkcie tym : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA -  Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

- przedstawiła pismo od ministra Lecha Nikolskiego dotyczące roli radnych w procesie 

przystąpienia Polski do Unii Europejskiej (kserokopia w załączeniu), 

 
- w imieniu Urzędu Miasta zaprosiła radnych  na spotkanie informacyjne na temat  

przystąpienia Polski do Unii Europejskiej,  

 
- przedstawiła uchwałę Nr IV/30/03 Rady Powiatu Działdowskiego w sprawie stanowiska 

dotyczącego wycofania z rozkładu jazdy czterech pociągów osobowych na odcinku 
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Działdowo-Brodnica-Działdowo, którą Rada Powiatu wyraziła zdecydowany sprzeciw 

przeciwko wycofaniu tych pociągów ( kserokopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu). 

 
               A Rada 16 głosami „za”, tj. jednomyślnie poparła stanowisko Rady Powiatu 

Działdowskiego, wyrażone w powyższej uchwale.  

 

Radny pan Wiesław NOWICKI – rozpoczął od tego, że w ostatnim okresie, szczególnie na 

łamach prasy lokalnej pojawił się temat, dotyczący obsady drugiego stanowiska wice 

burmistrza. Wypowiadały się w tym temacie osoby reprezentujące różne opcje polityczne, 

spośród których  - Radnych Klubu SLD zaniepokoiła wypowiedź osoby nie mającej z SLD 

nic wspólnego. Osoba ta wypowiedziała się w ten sposób, że w przypadku powołania 

drugiego zastępcy burmistrza – SLD zamierza zorganizować referendum w sprawie 

odwołania burmistrzów Duchny i Błażejczyka.  

Korzystając z obecności prasy – mówił pan Nowicki – chcę kategorycznie zaprzeczyć jakoby 

SLD kiedykolwiek i w jakiejkolwiek formie dyskutowało na temat organizacji referendum. 

        Z tego co jest mi wiadomo – na dzień dzisiejszy Burmistrz Miasta nie zajął stanowiska w 

kwestii obsady  drugiego stanowiska zastępcy. Mimo, że jest to domeną Burmistrza , to mam 

nadzieję, że jeśli uzna  za stosowne, to zrobi to przy otwartej kurtynie i Rada będzie 

poinformowana o jego stanowisku w tej sprawie. 

W związku z tym – kontynuował pan Nowicki – chciałbym zaapelować do państwa o nie 

podgrzewanie tej atmosfery i jednocześnie oświadczyć, że  SLD jako partia i jako Klub 

Radnych z  polityką  prowadzoną przez niektóre kręgi na terenie miasta nie ma nic wspólnego  

i nie będzie chciał mieć nic wspólnego. Jeżeli ktokolwiek, cokolwiek chce zrobić, to niech to 

robi własnymi rękoma.  

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI -  poinformował, że w „Rzeczpospolitej” z 17 marca 

została opublikowana mapa wszystkich jednostek administracyjnych kraju, pokazująca  

powiaty, które skorzystały z   funduszy unijnych. Mapa ta jest bardzo przykra dla naszego 

powiatu - mówił pan Karpiński, gdyż na przeszło 370 jednostek jest 8 białych plam , w tym 

jedna, to nasz powiat.  Oczywiście nie jest to wyłącznie nasza zasługa, lecz całego  powiatu 

ale uważam , że powinniśmy zastanowić się co zrobić aby w przyszłości to zmienić.  

a 
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Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zapytał czy na dzień dzisiejszy miasto złożyło jakieś 

wnioski o pozyskanie funduszy np. na realizację infrastruktury? 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiedział, że miasto złożyło wnioski o 

środki na dwie inwestycje, które są obecnie realizowane.  Jedna, to uzbrojenie osiedla 

Kolgartowo. Druga – na budowę hali gimnastycznej przy Gimnazjum Nr 2. 

        Jeżeli natomiast chodzi o środki z funduszów unijnych,  to z programu ISPA mogły 

korzystać jedynie wielkie miasta, bądź też wszystkie gminy danego powiatu – wnioski do 

tego programu musiały opiewać bowiem na minimum 10 milionów euro. 

Z funduszu SAPARD mogły korzystać tylko gminy wiejskie. A  do programu  PHARE 

złożyliśmy wniosek na uzbrojenie osiedla Księżodworska – nie został on jednak przyjęty, 

gdyż uznano, że nie jest on prorozwojowy.  

A dalej Burmistrz przekazał, że otrzymaliśmy środki na budowę CKU z dodatkowego 

programu, uruchomionego przez rząd. 

 
Radny pan Henryk JABŁOŃSKI -  nawiązując do przekazanych radnym apeli o wsparcie 

finansowe dla chorych dzieci – poprosił o udzielenie informację - jaki procent 

przekazywanych środków trafia do dzieci, a ile z nich przeznaczanych jest na funkcjonowanie 

fundacji ? 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej   wyjaśniła, że  kwestia ta 

uregulowana jest w statutach poszczególnych fundacji, trudno więc jest powiedzieć jak to się 

przedstawia.    Natomiast działająca przy działdowskim szpitalu fundacja „Nasze  serca”   - 

przekazała Przewodnicząca -100% otrzymanych środków przeznacza na potrzeby ochrony 

zdrowia.                                                  

 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła VI sesję Rady 

Miejskiej w Działdowie. 

 

Protokołowała                                                                                       Przewodnicząca 
                                                                                                                Rady  Miejskiej   

G.Nadratowska                                                                               Teresa BARTKOWSKA 

 

 

 

 


